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Zápis č. 2/2022-26 ze schůze Komise kulturní, mládeže a sportu Rady obce Bludov 

 

Datum a místo konání: 13. února 2023, 16.30 – 18:40, OÚ Bludov  

 

Přítomni: prof. PhDr. Stanislav Balík Ph.D., Hana Činková, Karolína Kotrlá, Marie Jánětová, 

Martin Böser, Mgr. Jakub Jelínek, Kamil Hájek, Bc. Barbora Haušková, Bc. Veronika 

Balharová 

 

Omluveni: Dagmar Banková 

 

Host: starosta obce Bc. Roman Holinka  

 

Program: 

1. Úvod a kontrola zápisu z minulé schůze 

2. Dotační program obce na rok 2023 – návrh rozdělení finančních prostředků  

z dotačního programu obce  

3. Dotační program obce na rok 2023 – rozdělení kontrolní činnosti 

4. Různé  

 

1. Úvod a kontrola zápisu z minulé schůze 

 

Schůzi zahájil a řídil předseda Stanislav Balík. 

Předseda se krátce vrátil k bodům, které komise projednala na svém minulém zasedání.  

 

Části jednání se účastnil pan starosta.  

 

 

2. Dotační program obce na rok 2023 – návrh rozdělení finančních prostředků v 

rámci dotačního programu obce  

 

Předseda komise konstatoval, že komise obdržela v kopii všechny přijaté žádosti o dotaci z 

dotačního programu obce, které spadají do působnosti komise.  

 

Dotační program byl vyhlášen od 1.11.2022 do 1.2.2023, příjem žádosti byl v době od 

2.1.2023 do 1.2.2023. Všechny žádosti obdržel obecní úřad v řádném termínu.  

 Tajemnice komise dále krátce informovala o čerpání dotací v minulém roce, které proběhlo 

bez problémů. Uvedla také, že čerpání všech dotací zkontroloval po finanční stránce 

finanční výbor, který nenašel žádné pochybení u předložených dokladů nebo u 

vyplácených dotací.  

 

Následují obecné komentáře ke způsobu uvažování komise, který vedl k výslednému 

návrhu přidělení dotací. 

 

Dotační titul A – podpora zájmové činnosti mládeže 

-komise navrhuje vyhovět přijatým žádostem SDH Bludov a Junákům v plné výši. Komise 

dlouhodobě zastává názor, že by činnost mládeže měla být obcí podporována. Činnost 

obou spolků je v obci viditelná a oba spolky si zaslouží pochvalu za práci s dětmi a 

mládeží. U dotace pro ZŠ na tábor doporučuje komise jen mírné krácení dotace. 

Při vyhovění žádosti SDH Bludov, komise navrhuje navýšení položky rozpočtu 5512-5222 

o 10.000 Kč, přesun z ušetřených peněz v rámci dotačního programu.  
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 Dotační titul C – podpora rozvoje sportu 

- tento dotační titul se rozděluje na podporu fyzických osob a na podporu spolků;  

- na vrcholově-reprezentační sportovní činnost doporučuje komise celkovou částku 30 000 

Kč (žadatelé jsou Zdeněk Plhák a Tomáš Riedl, komise pro každého doporučuje ponechat 

stávající výši dotace, tj. pro každého 15 000 Kč) – jde o symbolické vyjádření podpory 

obce;  

- žádost paní Štolcové, která vede kurzy jógy, doporučuje komise podpořit dotací ve výši 

3.500 Kč s tím, že komise doporučuje poskytnout dotaci pouze na výdaje za pronájem 

prostor pro cvičení;  

- žádost pana Čmakala, který v obci pořádá běžecký závod, komise doporučuje podpořit 

tuto aktivitu žádanou částkou 3.500 Kč; 

 - u sportovních spolků (TJ Sokol a SK Bludov) komise diskutovala o zvyšujících se 

nákladech na údržbu jednotlivých areálů. Oba spolky pracují nejen s mládeží a dávají 

občanům možnost sportovního vyžití v obci (TJ Sokol pronajímá také sokolovnu 

ostatním spolkům v obci), komise navrhuje navýšení dotací pro každý spolek, pro TJ 

Sokol navrhuje dotaci ve výši 199.000 Kč a pro SK navrhuje dotaci ve výši 410.000 Kč; 

 - u spolku Nohejbal klub Bludov jako aktivity několika dospělých osob doporučuje komise 

ponechat loňskou výši dotace 10.000 Kč; 

 U každého dotačního titulu v rámci rozpočtu je v návrhu ušetřeno 1.000 Kč (celkem tedy 

2.000 Kč) komise navrhuje přesunout ušetřenou částku na položku 5512-5222 dotace 

mladých hasičů. 

 

Dotační titul D – podpora kulturní a spolkové činnosti 

 

- v letošním roce nečekaně o dotaci nepožádala Dechová hudba Bludověnka; komise tak 

u tohoto dotačního titulu pro spolky navrhuje rozdělit pouze částku 90.000 Kč 

z plánovaných 120.000 Kč;  

- k tomuto dotačnímu titulu byla přijata žádost Nadačního fondu Okolo Bludova na 

podporu výstavby Památníku sv. Jiří v Bludově, který má být umístěn v prostoru 

Drážníku. Dle žádosti mají být celkové náklady projetku 17.000 Kč a nadační fond žádá 

od obce dotaci ve výši 15.000 Kč. Komise dlouze jednala o této žádosti, dotační titul „D1 

podpora kulturní a spolkové činnosti“ je zaměřen na podporu a činnost spolků a ne 

nadačních fondů. Nadační fondy se zakládají na podporu společenského nebo 

hospodářského účelu a ne, aby byl sám nadační fond podporován ve své činnosti. 

Majetek nadačního fondu se tvoří z vkladů a darů. Komise vítá iniciativu fondu na 

vybudování dalšího výletního místa v obci, nedoporučuje však tuto žádost podpořit dotací 

z dotačního programu obce, doporučuje nadačnímu fondu tuto aktivitu financovat 

z vlastních finančních zdrojů. Komise také upozorňuje na naprostou vágnost žádosti, 

z níž není vůbec jasné, kde má být socha umístěna, jak mají být řešeny majetkoprávní 

otázky apod. 

 

- u následujících žádostí – Pánů z Bludova, Spolku pro Kostelíček, Pohodářů, Českého 

svazu ochránců přírody a farnosti – doporučuje komise navýšení dotací oproti loňskému 

roku; 

- u žádosti myslivců – doporučuje komise ponechat stávající výši dotace; 

- u žádosti pana Sourala – autobusová doprava na zájezdy seniorů – doporučuje komise 

ponechat stávající výši dotace; 

U tohoto dotačního titulu komise navrhuje ušetření částky 32.000 Kč  
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Dotační titul D2 – podpora při pořádání velkých kulturních akcí  

- u fyzických osob byla přijata pouze jedna žádost, komise doporučuje podpořit 

plánovanou akci částkou 70.000 Kč; 

- u spolků byla podána žádost SDH Bludov na podporu slavnostního otevření 

zrekonstruované hasičské zbrojnice a Spolku přátel historie a šermu na podporu konání 

akce Žerotínské slavnosti a 23 let Pánů z Bludova. Komise dlouze diskutovala nad tím, 

jaké akce podporovat z tohoto dotačního titulu. Po diskusi se shodla na tom, že akce 

charakteru slavnostního otevření spolkového objektu nebo oslav výročí spolku 

nedoporučuje podporovat z tohoto dotačního titulu, který je svým popisem zaměřen na 

výjimečné události a akce výrazně širšího než obecního rozměru. Komise doporučuje 

pouze podpořit plánovanou akci Pánů z Bludova, jako akci, která tyto podmínky 

splňuje, částkou 120.000 Kč,  

 

Komise doporučuje radě obce podpořit akci SDH Bludov poskytnutím finanční 

podpory přímo z rozpočtu obce, komise navrhuje ušetřené peníze z dotačního 

programu v částce 24.000 Kč přesunout v rámci rozpočtu na podporu konání této či 

jiné akce (ušetření peněz a přesun peněž v rámci rozpočtu je uveden v přehledové 

tabulce - dotace v rámci rozpočtu); 

 

Komise nezařadila do žádostí o dotace žádost společnosti Obecní lesy Bludov s.r.o., IČ 

253 644 81, společnost žádá o dotaci na podporu konání kulturních akcí v kavárně 

Oranžerii Bludov.  

 

Odůvodnění pro nezařazení žádosti do přijatých žádostí:  

- žádost není úplně vyplněná – v žádosti není uveden příslušný dotační titul, ze kterého 

má být dotace poskytnuta  

- přiložená výroční zpráva – neobsahuje všechny předepsané náležitosti, které jsou dané 

dotačním programem (zcela neodpovídá výroční zprávě a podstatné náležitosti, 

potřebné pro posouzení žádosti, nejsou uvedené) 

- žádost o dotaci (aktivity uvedené v žádosti) nelze zařadit a podpořit z žádného 

dotačního titulu. U dotačního titulu „D1 podpora kulturní a spolkové činnosti“ – se 

jedná o podporu akcí a činností směřujících k naplnění programu spolků. Žadatel však 

není spolek, ale výdělečná právnická osoba.  

Pro poskytnutí dotace není v rámci rozpočtu obce (u položek pro dotační program) pro 

tento druh žádosti položka. Položka 3429-5222 je pro neinvestiční transfery spolkům 

zapsané dle §214 až 302 občanského zákoníku.  

Komise Obecním lesům Bludov s.r.o. doporučuje hledat jiné zdroje podpory.  

 

Komise se při příštím jednání vrátí k doplnění podmínek pro žadatele o dotaci, aby 

měli vždy splněné své závazky vůči Veřejnému rejstříku a Sbírce listin (zveřejnění 

účetních závěrek apod.). Většina žadatelů v roce 2023 měla tyto náležitosti v pořádku, 

někteří ale nikoli a není možno reálně ověřit věrohodnost udávaných skutečností. 

 

Komise předkládá radě obce jednomyslně svůj návrh na rozdělení peněžních prostředků 

z Dotačního programu obce na rok 2023, viz tabulka o rozdělení.  
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3. Dotační program obce na rok 2023 – rozdělení kontrolní činnosti 

 

Komise si následně rozdělila kontrolní činnost v rámci daných dotačních titulů, u kterých 

komise navrhuje dotace. Během roku členové komise budou kontrolovat plnění obsahu 

jednotlivých projektů:  

  

Stanislav Balík – TJ Sokol, myslivci  

Karolína Kotrlá – SK  

Marie Jánětová – ZŠ tábor, Soural zájezdy seniorů 

Martin Böser – SDH, farnost 

Jakub Jelínek – Nohejbal klub, Hegedüs Slavnosti koupaliště  

Kamil Hájek – Čmakal běžecký závod, ČSOP 

Barbora Haušková – Štolcová jóga, Páni z Bludova (včetně slavností), Pohodáři 

Veronika Balharová – Junák, Spolek pro Kostelíček 

 

 

4. Různé 

 

J. Jelínek navrhuje zvážit doplnění drobného inventáře kulturního domu (pro větší akce 

konané v KD není například dostatek sklenic a podobného vybavení).  

 

Dále se komise doporučuje, aby vedoucí kulturního domu doplnila do kalendáře akcí, který je 

na webu obce, všechny kulturní akce plánované během tohoto roku. 

 

Vedoucí kulturního domu informovala, že připravuje zpracování nového informačního letáku 

o obci.  

 

Příští zasedání komise se bude konat 12.6.2023 od 16.30 hod., na programu bude návrh na 

úpravy Dotačního programu obce na rok 2024. 

 

 

Zapsala: Hana Činková 

Schválil: Stanislav Balík 


